
Coordinació Districtes

ACTA DE LA SESSIÓ DEL CONSELL MUNICIPAL DEL DISTRICTE 7

Núm.: 1/23
Caràcter: ORDINARI
Data: 12 d’abril de 2023
Horari: De 18 a 20:30 h
Lloc: Casal Cívic Can Parellada

Hi assisteixen:

Josefina Merino Ramírez Presidenta 

Miguel Ángel Moreno Félix Regidor de Districte

Jordi Centelles Amela Representant Grup Municipal ERC-MES

Gabriel Zafra Calero Representant Grup Municipal PSC

Jesús Moreno Cano Representant Nova AV Can Parellada

Ángel Moreno López Representant AV Torres de Can Parellada

Mercè Martí Arolas Representant suplent APV Les Fonts

Maria José González Osuna Representant AV Can Parellada UNB

Piedad Planesa Morales Representant AS d’entitats culturals

Herbert Werner Metshke Representant AS d’entitats esportives

Elisabeth Herrera de Madre Representant AS d'entitats educatives

Neus Cruz Obiols Representant suplent Comunitat sociosanitària

Carmen Álvarez Manzano Representant Comunitat educativa primària

Jose Miguel Chico Macias Representant Suplent Nova AV Can Parellada

Mont Busquets Morató Representant Comunitat educativa secundària

Excusats:

Teresa Mirón Sanz Representant Grup Municipal Junts per Terrassa

Joan Antoni Ros Calsina Representant AS d’entitats esportives

Francisco Contreras Hernandez Representant  APV Les Fonts

Maria Angeles Batanal Representant Suplent AS d’entitats juvenils

Laura Sobrino Martos Representant AS d’entitats juvenils

Membres absents:

Lidia Gómez Rodríguez Representant Grup Municipal Tot per Terrassa

Christian Chico Gómez Representant Grup Municipal Ciutadans Terrassa

Francisco Esteban Cañada Representant AS d’entitats culturals

Anna Barrachina Gispert Representant AS d’entitats esportives

També hi assisteixen:

Miquel Pérez Almudaina Director Àrea Estructura Territorial i Atenció Ciutadana

Abdel Bassi Representant comunitat musulmana Can Parellada

Antonia Fernández Pérez Secretària
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Ordre del dia

1. Aprovació de l’acta del Consell Municipal del dia 15 de novembre de 2023
2. Resum Consell Municipal del Districte VII 2019-2023. Dades generals, dinamització i Barris
Saludables
3. Informacions de Presidència
4. Precs i preguntes
5. Consultes de la ciutadania

Desenvolupament de la sessió

1. Aprovació de l’acta del Consell Municipal del dia 15 de novembre de 2023

Obre la sessió la presidenta del Consell, la Sra. Josefina Merino Ramírez, i dona les gràcies a
tots els consellers i conselleres  per  la seva  assistència. Excusa a l’Esplai de Can Parellada,
Sr. Francisco Contreras Hernández, Sra. Teresa Mirón Sanz i Sr. Antoni Ros Calsina. Pregunta
si hi ha alguna esmena a fer a l’acta de l’ anterior reunió del Consell Municipal de Districte. 

Hi ha una esmena del Sr. Jordi Centelles Amela: Voldria que es detallés una mica més la meva
intervenció, donat que amb el redactat actual no dóna massa informació del tema.  Proposa:
"El Sr. Centelles Amela demana alguna intervenció que solucioni els problemes de seguretat i
risc  d'accidents  derivats  de  l'estacionament  en  hores  d'entrada  i  sortides  escolars  al
carrer Alemanya a l’alçada de l’escola Francesc Aldea", es recull literalment. Es dona per apro-
vada l’acta.

2. Resum Consell Municipal del Districte VII 2019-2023. Dades generals, dinamització i
Barris Saludables

La Sra. Josefina Merino Ramírez obre aquest punt de l’ordre del dia.

Explica que la participació ciutadana és fonamental per a la bona salut de la democràcia, i totes
les persones tenen dret a incidir en l’acció dels governs més enllà de les eleccions.

Els  consells  municipals  de  districte  són  els  espais  formals  de  participació  territorials,  on
representants  d’entitats,  col·lectius,  ciutadania  i  representants  de  grups  municipals  es
reuneixen periòdicament per debatre i fer propostes per millorar els districtes.
L’objectiu és impulsar i desenvolupar la participació en els districtes amb la finalitat d’apropar la
gestió municipal a la ciutadania i vetllar per una política municipal que millori la qualitat de vida
dels veïns i les veïnes del territori.

Com  sabeu  aquest  serà  el  darrer  Consell  del  mandat  2019–2023,  ara  cessarem  com  a
membres  del  plenari  d’aquest  consell  i  es  renovarà  amb  l’inici  de nou mandat.  Des de la
coordinació de districte us convocaran per iniciar els tràmits, esperem comptar amb la vostra
participació.

Ara veure’m un recull en imatges del que ha estat la vostra participació i el vostre treball en
aquest consell, us agraïm la vostra participació i el temps que dediqueu a fer millor els nostres
barris. ANNEX 1 (power point amb la presentació del resum del mandat).
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3. Informacions de Presidència

La Sra. Josefina Merino Ramírez obre aquest punt de l’ordre del dia i informa del temes se-
güents:

Informa  que  des  del  servei  de  Qualitat  Democràtica  conjuntament  amb  la  Comissió  de
Seguiment del Reglament de Participació Ciutadana han preparat una enquesta per conèixer la
valoració de les persones que formen part dels diferents espais de participació estables com els
consells municipals de districte de l'Ajuntament. L'enquesta té com a objectiu recollir la vostra
opinió en relació al funcionament i la vostra participació en l'activitat d'aquests espais durant el
mandat. Aquesta enquesta, servirà per analitzar i detectar necessitats de millora que es puguin
tenir en compte en l'inici del proper mandat, donar compliment a l'actuació 57.5 del Programa
de Govern. 

L’enquesta us l’enviarem via correu electrònic i  l’objectiu es millorar el Consell Municipal de
Districte.

Us informem que es vol  recuperar  el  projecte  de Preinscripció  social  com a prova pilot  al
Districte 7 i 2. Us recordem que el projecte està promogut conjuntament entre el Servei de Salut
Comunitària de l’Ajuntament de Terrassa i l’Institut Català de la Salut, l’objectiu del qual es
disposar  d’una base  de dades de tots  els  recursos i  activitats  del  districte  per  tal  que els
professionals  sanitaris  i  socials  poguessin  receptar  activitats  per  treballar  aspectes  físics  i
mentals de la població. 

La Sra. Josefina Merino Ramírez cedeix la paraula a la Sra. Neus Cruz Obiols del CAP Antoni
Creus. 

La Sra. Neus Cruz Obiols informa que el projecte consisteix en receptar activitats per reduir els
fàrmacs. El projecte es va iniciar abans de la pandèmia, però es va veure afectat per aquesta i
perquè es volia implantar en tota la ciutat. Ara s’estan fent les gestions per tornar-lo a engegar
al districte 2 i 7 com a prova pilot. Demana la col·laboració de les entitats i s’ofereix per fer
formació i /o acompanyament a les entitats per tal que aboquin la informació a la plataforma
Actius  i  salut  de  la  Generalitat.  Remarca  que  és  important  que  les  activitats  estiguin
actualitzades.

La Sra. Maria José González Osuna pregunta si ja ens hem apuntat com a entitat ens hem de
tornar a apuntar i tornar a donar-nos d’alta o ja estem a la base de dades.

La Sra. Neus Cruz Obiols respon que caldria refrescar el coneixements del programa i revisar
la informació avocada.

La  Sra.  Josefina  Merino  Ramírez  comenta  que  és  un  tema  molt  interessant  i  anima  a  la
participació, dona les gracies a la Sra Cruz Obiols.

Passa a informar de les Activitats del Districte 7:

El dimarts 18 d’abril Sant Jordi al bibliopunt de Can Parellada a les 17:30 hores a l’esplai de
Can Parellada.

El divendres 21 d’abril. Show de la Peña de la Tortilla a les 17:00 hores al casal cívic de Can
Parellada. 

El dissabte 22 d’abril. Teatre al Casal de Can Can Parellada organitzat per l’AV Unitat.
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El diumenge 23 d’abril. Sant Jordi amb parades de llibres i roses de l’Associació de Propietaris i
veïns de Les Fonts i l’Esplai de Can Parellada. I concurs de dibuix i  relats curts a la Plaça
Bòsnia Hercegovina a càrrec de l’associació de Veïns i Veïnes per la Unitat del Nostre Barri.

La Sra. Maria José González Osuna explica que aquesta activitat anirà des de P3 fins a 6 è amb
premis per als tres cicles escolars i es publicaran en el llibre de Festa Major.

La Sra. Josefina Merino Ramírez informa que el 16 d’abril es farà la Fira d’artesania al passatge
de Lola Anglada organitzada per l’APV Les Fonts.

La Sra. Mercè Martí Arolas explica que dintre de la fira hi haurà una fira literària d’autors de la
zona  amb gran varietat d’edats i  on es farà una presentació dels treballs actuals, lectura i
venda dels llibres escrits, on es pot trobar des de narrativa  a poesia. Serà a partir de les 11
hores i haurà música en directe.

La Sra. Josefina Merino  demana disculpes perquè no hi podrà ser.

Informa que el dissabte 13 de maig es farà el Show de la Peña de la Tortilla a les les 17:00
hores al casal cívic de Can Parellada. 

El diumenge 14 de maig. Celebració del 15é aniversari de la Colla Gegantera de Les Fonts.

La Sra. Piedad Planesa Morales diu que vindran moltes colles de molts llocs, hi haurà esmorzar
i cercavila.

La Sra. Josefina Merino Ramírez informa que el diumenge 14 de maig es farà la Festa de la
Primavera a la plaça Joan Santamaria a càrrec de l’Ass. de Veïns i Veïnes per la Unitat del
Nostre Barri.

Del  17 al 30 d’abril exposició Riuada del 62 al Centre Social Les Fonts i del 2 al 14 de maig al
Casal Cívic Can Parellada.

El dissabte 10 de juny. Show de la Peña de la tortilla a les 17:00 hores al casal cívic de Can
Parellada.

Pel que fa a les Festes Majors: tindrem la festa major del barri de Can Parellada l’últim cap de
setmana de setembre (29 setembre a l’1 d’octubre) i la següent setmana la del barri de Les
Fonts (del 5 al 8 d’octubre). 

La Sra. Maria José González Osuna pel que fa al concurs de dibuix volen agrair la col·laboració
de la comunitat educativa, estan col·laborant amb l’activitat de Sant Jordi. Dins de l’activitat h i
haurà tallers, pinta cares i regal de llibre, dona les gràcies a la Biblioteca del Districte 3. En
relació a la Festa Major us informem que es canvia les dates de la Festa la Major a finals de
setembre per motius de seguretat  per les altes temperatures i  per les restriccions de foc i
d’aigua existents any rere any. Aprofita i comunica que recuperen la festa de la primavera amb
concurs de palles amb fira d’artesania.

La Sra. Mont Busquets Morató informa que el dia 7 maig l’Institut d’Ègara participa del Cleaner
Day, passarà informació.

La Sra. Carmen Álvarez Manzano informa del projecte musical que estan portants les escoles
amb les famílies de 0 a 6 anys,  on s’està recullin  les cançons de bressol de les diferents
cultures existents al districte 7. Aquest projecte finalitzarà en la edició d’un llibre i en una festa
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al mes de juny, per la qual demana ha demanat col·laboració a l'Associació de veïns per la
Unitat del Nostre barri i a la coordinació de districte.

El Sr. Abdel Bassi diu que el dia 18 d’abril a les 20 hores es farà l’iftar comunitari. La primera
vegada que es va fer va ser l’any passat i que va ser una experiència molt positiva. Aquest any
volen  millorar-lo  i  ensenyaran  la  mesquita  amb  una  visita  amb  informació  de  les  seves
activitats. Convida a tots els assistents.

La Sra. Carmen Álvarez Manzano preguntà quan serà el final del ramadà.

El Sr. Abdel Bassi respon que encara no se sap, però segurament serà el divendres 29.

La Sra. Mercè Martí  Arolas  informa que per primer cop participaran del  projecte de cultura
Street Terrassa Art, hi haurà un espectacle final el 28 de juny.

La Sra.  Maria José González Osuna informa que  al juny farem la nit jove conjuntament amb
Districte Jove, ja concretarà data.

La presidenta inicia les respostes als prec i preguntes del consell del dia 15 de novembre de
2022:

El Sr.  Francisco  Contreras  Hernández  va  demanar  informació  sobre  els  tributs  que  paga
l’empresa  concessionària  de  la  depuradora  de  Les  Fonts,  els  informem  que  s’estan  fent
gestions amb l’ACA i Medi Ambient per aclarir la concessió administrativa i  liquidar l’IBI. Us
continuarem informant.

El Sr. Francisco Contreras Hernández va preguntar per la quantitat de personal que treballa al
Districte 7. Us informem que hi ha 22 persones fixes: 1 conserge a l’Escola Josep Ventalló, 1
conserge a l’Escola Francesc Aldea, 9 persones a l’Escola Bressol Esquitx i 11 persones al
Casal  Cívic  de  Can  Parellada:  6  tècnics  de  Serveis  Socials,  2  conserges  del  Casal,  1
Coordinadora  de  Districte,  1  persona  d’atenció  a  l’Oficina  Atenció  Ciutadana  i  1  persona
d’Atenció a l’Oficina de Serveis Socials.

El Sr. Francisco Contreras Hernández va demanar barreres pels contenidors, s’  instal·laran
d’acord amb els recursos disponibles un total de 5 proteccions a bateries dels barris de Les
Fonts, Can Parellada, Can Palet de Vista Alegre i Les Martines.

El  Sr.  Francisco  Contreras  Hernández  va  demanar  informació  sobre  la  intervenció  en  la
passarel·la dels Ferrocarrils de Les Fonts, aquesta actuació té un cost de 250.000 euros i està
presentada a les subvencions de la Next Generation, encara no sabem si és finalista o no, si ho
acaba essent tindrà execució per al 2025.

El  Sr.  Francisco  Contreras  Hernández  va  demanar  que  s'asfaltes  el  carrer  Sant  Andreu,
informar-vos que va ser asfaltat durant el mes de desembre de 2022.

El Sr. Francisco Contreras Hernández va informar que havia sots a la calçada davant del Cap
Antoni Creus, es va detectar un sot a la reserva de la plaça d’estacionament  per a vehicles
especials i es va solucionar a la setmana. També va fer referència als desnivells existents, us
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informem que hi ha prevista una intervenció al pas de vianant a demanda de les entitats veïnals
de Can Parellada.

El Sr. Francisco Contreras Hernandez va sol·licitar una intervenció a l’Avinguda Vallés entre el
carrer Sant Andreu i la plaça Joan Santamaria per facilitar la circulació dels vianants. Informar-
vos que hi ha un projecte que contempla la reducció d’un carril pels vehicles i la creació d’un
carril bici-patinets per separar-los dels vianants. Està presentat a les subvencions de la Next
Generation.

La Sra. Elisabeth Herrera de Madre va sol·licitar una intervenció a l’Avinguda Vallés entre el
carrer Roma i el carrer de Bisbe Sanaüja per treure els vehicles estacionats indegudament. Us
informem que durant  els mesos de gener i  febrer  policia  va fer una actuació informant als
propietaris de la seva irregularitat i en 15 dies els cotxes ja van deixar d’estacionar.

El Sr. Jordi Centelles Amela va demanar una intervenció a la porta de l’Escola Francesc Aldea
al carrer  Alemanya   que solucioni  els problemes de seguretat i  risc d'accidents derivats de
l'estacionament en hores d'entrada i sortides escolars....  de moment els servei de mobilitat no
té prevista cap actuació, es recull la demanda.

La Sra. Maria José González Osuna informa que la seva entitat té sol·licitat un pas de vianants
i senyalització vertical al carrer Alemanya, aprofita i comunica que també té sol·licitats un pas
de vianants a l’Av. Vallés a l’alçada del Dia. Mobilitat encara no m’ha dit res.

La Sra. Mont Busquets Morató demana que les intervencions de l’Ajuntament vagin orientades
a fomentar el camí a peu i/o en bici.

El  Sr.  Jose Miguel Chico Macias comunica que les famílies no tenen temps de recollir  als
infants al migdia i tornar-los a la tarda.

4. Precs i preguntes

La Sra. Mont Busquets Morató representa a les direccions dels centres educatius del districte 7
quan  manifesta una mancança d’informació relativa al funcionament dels serveis municipals
existents en el barri. Volen conèixer als professionals, l’estructura de l’administració i planteja la
necessitat de disposar de dades de contacte. També comunica que no disposa de contactes de
les entitats que configuren el propi consell municipal.

La Sra. Josefina Merino Ramírez informa que a la web municipal està tota la informació relativa
a   l’Ajuntament i que hi ha una pàgina web amb tota la informació de i per les entitats.

Es proposa de fer una trobada de professionals del barri.

La Sra. Mont Busquets Morató manifesta que la comunicació no arriba entre institucions i al jo-
vent.

El Sr. Miquel Pérez Almudaina explica que per una banda està el món institucional i per l’altre el
món de les entitats. S’ha de tenir en compte el tracte personal i la proximitat. Al Casal tenim els
serveis socials, l’oficina d’atenció ciutadana i s’està treballant un programa de desplegament
territorial per descentralitzar i desconcentrar els serveis, però el més important és el coneixe-
ment mutu, per això es podria fer una trobada informal amb els professionals que estan al ca-
sal, si us    sembla bé.

La Sra. Josefina Merino Ramírez respon que si, endavant, ho recollim.
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La Sra. Maria José González Osuna informa de la relació que tenen amb l’institut i amb l’Escola
Ventalló i la bona col·laboració.

La Sra. Mont Busquets Morató diu que amb l’entitat veïnal de la Unitat ja tenen creat aquesta
via   directa  de  comunicació,  però  amb la  resta  d’entitats  o  serveis  seria  interessant  crear
aquesta xarxa social.

La Sra. Josefina Merino Osuna respon que jo ho dic perquè pensem en els nens de l’institut
amb la Carmen Alvarez Manzano tenim una relació molt estreta. Tenim aquesta ajuda  i les al-
tres associacions o qui vulgui que ho necessiti.

La Sra. Josefina Merino Ramírez si algun conseller o alguna associació es vol apuntar serà
oberta.

El Sr. Gabriel Zafra Calero informa que té sol·licitat un tram de sentit únic al carrer Alemanya a
l’alçada de l’escola Francesc Aldea, el servei ho està estudiant. Valora que hi ha poca presen-
cia policial a l’entrada i sortida de les escoles en relació a la resta de la ciutat. També informa
que té sol·licitades pilones al carrer Alemanya que manquen. En relació a la reparació del mur
de  Suècia manifesta el seu enuig per la tardança en la reparació i considera que s’han perdut 4
anys de fer millores al barri. Comenta la resta de murs, fa menció al de la Plaça Ibèria. Valora
que s’han fet rebaixes en certs trams de voreres del barri però que després de tantes reunions
encara està sense fer-se el pas de vianants del carrer França amb Europa adaptat. Informa que
fa 3 anys que no es renova un joc infantil del parc de Bòsnia Hercegovina. Reclama l’ampliació
del casal cívic de can parellada i la construcció del pont Itàlia. Torna a demanar la millora de la
jardineria de l’interior dels blocs de pisos. Informa que tenen sol·licitat el rebaix de la vorera
d'Amèrica 26 i l’ampliació de la vorera de Bulgària per una senyora i la resposta es que no hi ha
diners. Demana més presencia policial en el control de la normativa a l’interior dels blocs de
pisos.

 La Sra. Josefina Merino Ramírez diu que en prenen nota de tot.

La Sra. Carmen Álvarez Morales pregunta si hi ha algun document que reculli els serveis del
barri:    educatius, municipals, entitats... per les noves famílies.

La Sra. Antònia Fernández Pérez respon que hi ha un de ciutat. 

El Sr. Miquel Pérez Almudaina informa que hi ha un a nivell de ciutat, però en el mapa de la ciu-
tat  hi ha els districtes  i per proximitat on s’ubiquen els serveis també a nivell de districtes. El
que podríem fer es baixar un graó més a nivell de districte. Es donar el manual on s’ubiquen els
serveis.

La Sra. Josefina Merino Ramírez diu que es podria estudiar i baixar un graó més i fer-ho també
per    districtes. 

La Sra. Elisabeth Herrera de Madre informa d’un incident que han patit els infants de l’escola
Pilarín Bayes i amb la processionària existent al parc i que des de l’Ajuntament els comuniquen
que  el parc està gestionat i es responsabilitat de l’ACA, qui gestiona el parc??

La Sra. Antonia Fernández Pérez comunica que aquest parc és de titularitat municipal, però
que la gestió es responsabilitat de l’ACA que està explotant la depuradora, sembla que no hi ha
conveni ni contractes i l’ACA no està molt compromesa amb el manteniment d’aquest parc, per
això s’han fet i es fan actuacions com ara la neteja de la zona de pícnic, el manteniment de la
font i la remodelació del parc infantil. Envia’m la instància i li farem seguiment.

El Sr. Àngel Moreno Cano manifesta el seu descord en col·locar proteccions a cinc bateries de
la   ciutat i que les reparteixin per diferents barris quan a la seva entitat se li va prometre quatre
i només s’han col·locat una. Fa la reflexió del cost de neteja que suposa el mantenir aquestes
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bateries tombades pels porcs senglar cada dia i del cost de les proteccions quan es problema
es  solucionaria  i  seria  més  econòmic  posant  contenidors  de  gran  capacitat.  En  relació  al
problema del carrer Alemanya demana camins segurs per les escoles i més implicació de les
famílies per fomentar als infants bons hàbits.

La Sra. Josefina Merino Ramírez comenta que sobre les cinc proteccions de bateries és per fal-
ta de pressupost. 
   
La Sra. Maria José González Osuna informa sobre el projecte d’esport +60 orientat a la gent
gran i que es realitza entre el pavelló i el camp de futbol, es totalment gratuïta i organitzada pel
Consell Esportiu i l’Ajuntament.

La Sra. Josefina Merino Ramírez comenta que és la falta d’informació de com arribar a tot el
que es fa. 

La Sra.Neus Cruz Obiols comunica que demà la truca per demanar-li informació.

5. Consultes de la ciutadania

No n’hi ha cap

La Sra. Josefina Merino Ramírez comunica que el consell d’avui és l’últim del mandat, però que
aquest òrgan continuarà i espera que tots els consellers i consellers continuïn. Dona les gràcies
per la rebuda i la col·laboració especialment del Regidor del Districte i manifesta el seu desig
d’haver fet pels barris, espera que les seves aportacions hagin sigut profitoses. Fa la reflexió
que     l'administració és molt més lenta del que desitgem però que hem de continuar i participar
per millorar els barris.

El Sr. Miguel Ángel Moreno Félix comunica que és el seu últim consell municipal, va arribar a
mig mandat i ha batallat amb els seus companys per la millora del districte. Agraeix la rebuda i
la col·laboració de Josefina, Toñi i  dels tècnics de l’Ajuntament i  encoratge als consellers i
conselleres a continuar treballant per la millora dels nostres barris. 

 
La presidenta aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta.

Secretària Presidenta

Antònia Fernández Pérez Josefina Merino Ramírez
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